
ZÁPIS ZE SCHŮZE KOMISE EVVO MĚSTYSE NOVÉ VESELÍ 

DATUM: 1.3.2022 v 15.45 

PŘÍTOMNI: MVDr. Zdeněk Křivánek, Mgr. Eliška Mužátková, Monika Kovalská, Bc. Eva Jurmanová 

OMLUVENI: Ing. Jana Stehlíková 

 

PROGRAM: 

1. Zahájení schůze komise 

2. Ohlédnutí za uplynulým rokem a návrhy a plány na rok 2022 

3. Diskuse, závěry 

Ad 1)  

 Schůzi zahájil a přítomné přivítal starosta městyse MVDr. Z. Křivánek.  

Ad 2)  

 Pan starosta v krátkosti zhodnotil environmentální život v našem městysi a ohlédl se za 

aktivitami v roce 2021 

 Z důvodu krize Covid – 19 se nekonalo listopadové setkání, na kterém jsme vždy připravovali 

plán aktivit pro nový rok 

 Proběhly úklidové akce na čisté životní prostředí 

 V loňském roce bylo realizováno arboretum u obchvatu – výsadbu provedli myslivci, městys 

zajistil instalaci označníků s názvem a stručnou charakteristikou stromů. V diskusi jsme řešili, že 

ne každý strom má označník, důvodem je stejnodruhovost (každý druh je zastoupen jednou 

nebo dvakrát – označníky by se tak dublovaly). Sečení pěšiny bude zajišťovat městys (pan 

Zabloudil), zálivku v případě horkých dnů taktéž. Bude dosazen jeden strom v rohu obchvatu, a 

to vrba jíva. 

 Alej vysazená za Hudlíkem bude dosazena – došlo k uschnutí části aleje směrem k obchvatu, 

zřejmě nevyhovující podmínky daného druhu, stromy budou nahrazeny jírovcem, kterému se 

tam momentálně daří. Kaštany tak mohou sbírat i děti a žáci☺ . 

 Padl návrh na zastřižení výsadby keřových růží na obchvatu – zlepší přehlednost a viditelnost 

 Proběhla výsadba zastínění kontejnerů u Hudlíku, vypadá to, že se keře ujaly 

 Byl navržen záměr na výsadbu okrasných třešní v travnaté části podél chodníku ulice Dolní, 

starosta zjistí, zda je to vůbec možné (sítě, kabely apod.). Kdysi v této části již stromy vysazeny 

byly. 

 Dále se diskutoval lesopark a jak pokročily plány na jeho realizaci. Byla zakoupena další část 

pozemku. Poté se udělala sondáž, a bylo zjištěno špatné podloží (navezenina, suť). Proto bude 

realizována méně rozsáhlá výsadba lesoparku a členové komise obdrželi návrh, ke kterému se 

vyjádří co nejdříve. Bude vytvořen menší lesík od cesty, poté zastínění kontejneru na bioodpad, 

zachová se pěšina, kterou lidé z bytovek užívají a vysadí se květnatá louka. Budou rozmístěny 

lavičky. Bude-li návrh odsouhlasen, s výsadbou se začne na jaře, celková realizace bude 

postupná. 

 Dalším návrhem bylo umístění ohniště, lavičky a odpadkový koš v mezibloku za rodinnými 

domky v nové zástavbě (pěšina mezi Dvořákovými a Zalabovými). Je to klidná zóna pro komorní 

setkávání, a takto to chce městys i zachovat. Mateřská škola zde v loňském roce realizovala 

s divadelníky ze spolku Pohádkáři divadlo pro předškoláky na rozloučení s MŠ. Záměr komise 

doporučila. 

 Další aktivitou na podporu udržitelného života bude projekt fotovoltaiky, řeší se umístění na 

dvou možných variantách, a to hala a základní škola. Nosnost střechy mateřské školy je 

nedostatečná. 



 

Ad 3) Diskuse: 

 V diskusi se členové komise vyjadřovali a reagovali ke všem bodům průběžně  

 Eva zjišťovala možnosti při úklidu dětského hřiště na Újezd – co s bioodpadem. Domluveno bylo 

vytvoření hromady a městys zajistí odvoz 

 Monika informovala o vymalování podchodu u obchvatu (pravá strana) – akce ke Dni Země, 

navrhla, aby se vymalování protilehlé strany ujala škola. Eliška bude tuto možnost diskutovat ve 

škole. Školka zašle svůj grafický návrh 

 Starosta všechny informoval o novince při zajištění likvidace hromady ořezu u Hudlíku – bude si 

odvážet společnost KRONOSPAN (dříve probíhalo štěpkování). Je nutné dodržování pravidel – je 

to místo pouze pro ořez dřevnatých částí, měkké zelené části je vhodné dávat do kontejneru na 

bioodpad u potoka či v dalších místech městyse) 

 Je potřeba posílit osvětu obyvatel v kompostování – městys za rok odveze desítky kontejnerů 

s bioodpadem. O kompostování, případně vermikompostování, můžeme vložit článek do 

zpravodaje. 

 Na dotaz Moniky ohledně koncepce zeleně pro náš městys starosta sdělil, že je v řešení, 

bohužel je problém oslovit někoho, možná se s radou obrátíme na město Žďár n/S. , případně 

jiná města v okolí 

 Na dotaz Elišky, zda je možné zajistit sečení trávníku na městečku později (až po zatažení 

cibulek) starosta reagoval pozitivně – bude zajištěno. 

 

Závěry: 

1. Nákup stromů a osiva pro letošní výsadbu    T: březen – duben, případně říjen  O: pan starosta 

2. Seznam vhodných stromů pro výsadbu                 T: ihned                                O: Monika, Eliška 

3. Úprava pozemku před výsadbou                            T: aktuálně                           O: pan starosta 

4. Běžná zelená a jiná údržba v rámci obce               T: sezónně                           O: pan starosta 

5. Vymalování podchodu u obchvatu                         T: 22.4. (duben)                  O: Monika, Eva 

6. Zjistit možnost výmalby druhé části podchodu  

ve škole                                                                        T: jaro                                   O: Eliška 

7. Nákup barev (úhrada městysem)                           T: březen-duben                 O: Eva 

8. Seříznutí výsadby keříkových růží na obchvatu    T: duben                               O: pan starosta 

9. Sečení trávníku na městečku                                   T: konec května                   O: pan starosta 

10. Článek do zpravodaje o kompostování                  T: březen                              O: Monika           

 

Zapsala: Kovalská 

V Novém Veselí dne 11.3. 2022 


